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Abstract (en)
[origin: US4339391A] Quaternary ammonium compounds of the formula 1 <IMAGE> (1) in which R is C8-C30-alkyl or alkenyl; R1 is alkyl, 2-
hydroxyalkyl or alkenyl each having from 8 to 30 carbon atoms; R2 is C1-C4-alkyl or benzyl; A is a group of the formulae <IMAGE> B is A or C1-C4-
alkylene, X and Y are hydrogen or methyl with the proviso that X and Y are not simultaneously methyl; m is 1 or 2; n is a number of from 1 to 20; and
A(-) is an anion; a process for the preparation thereof, and their use as fabric softeners.

Abstract (de)
Quaternäre Ammoniumverbindungen der Formel 1 <IMAGE> worin R1 Alkyl, 2-Hydroxyalkyl oder Alkenyl mit jeweils 8 bis 30 C-Atomen, R2 C1-C4-
Alkyl oder Benzyl, A eine Gruppe der Formel <IMAGE> B die gleiche Bedeutung wie A hat und zusätzlich eine C1-C4-Alkenylgruppe, R C8-C30-
Alkyl oder Alkenyl, X und Y Wasserstoff oder Methyl, wobei X und Y jedoch nicht gleichzeitig Methyl sind, m 1 oder 2, n eine Zahl von 1 bis 20 und
A<(-)> ein Anion bedeutet, Verfahren zu deren Herstellung und deren Verwendung als Wäscheweichspülmittel.
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